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Finansudvalget har i brev af 16. december stillet mig følgende 

spørgsmål 1 til akt. 126, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

Spørgsmål nr. 1: 

Vil ministeren give en nærmere forklaring på, hvad det vil sige, at 

den manglende godkendelse for 551,3 mio. kr. vil blive indtægtsført 

og bortfalder til statskassen på bevillingsafregningen for 2021, 

kombineret med, at DSB vil ”have et udækket tab på 348,0 mio. kr. 

i 2020.” Skal dette tolkes således, at DSB mister denne del af den 

ellers lovede kompensation? 

Svar: 

Det er korrekt, at de 551,3 mio. kr. vil tilfalde statskassen.  

Ved aktstykket opnås hjemmel til at optage en udgiftsbevilling hos 

Banedanmark til at dække tilbagebetalingen af DSB’s (og Arrivas) 

infrastrukturafgifter.   

Det betyder, at DSB efter tilbagebetaling af infrastrukturafgifterne 

vil have et udækket tab på 348,0 mio. kr.   

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 

Offentligt
Aktstk. 126 - endeligt svar på § 28 spørgsmål 1
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